
Obec  Rakovo
Z á p i s n i c a

zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva č. 1/2024
v Rakove zo dňa 7. 3. 2024

__________________________________________________________________________________

Program:

1. Otvorenie zasadnutia

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice

3. Voľba návrhovej komisie

4. Kontrola uznesení

5. Prerokovanie kúpy pozemku

6. Prerokovanie vysokého napätia

7. Prerokovanie cintorína

8. Prerokovanie rozpočtového opatrenia

9. Prerokovanie správ z ukončenej kontroly kontrolóra obce Rakovo

10. Prerokovanie správa o kontrolnej činnosti za rok 2023 obce Rakovo

11. Prerokovanie zápisu do kroniky

12. Rôzne

13. Diskusia

14. Prijaté uznesenia

15. Ukončenie

     1. Otvorenie zasadnutia

Starosta  obce  privítal  prítomných.  Na  zastupiteľstve  boli  prítomní:  starosta  obce 
Patrik Antal, poslanci: Margita Košarišťanová, Monika Ondrušová, Ľubica Charvátová a Igor 
Stacho. František Žitniak prišiel počas prerokovávania bodu 11. Zasadnutia sa zúčastnili aj 
zapisovateľ Peter Krško a kronikárka obce p. Viera Kršková. Prítomní boli aj občania Zdenka 
Pálešová, Juraj Hrúz a Jaroslav Fabian.

Ku všetkým prerokovávaným bodom na zastupiteľstve poslanci obdržali podklady na 
preštudovanie.



2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice

Za  zapisovateľa  zápisnice  starosta  určil  Petra  Krška  a  za  overovateľov  zápisnice 
Monika Ondrušovú a Igora Stacha.

3. Voľba návrhovej komisie

 Obecné zastupiteľstvo navrhlo a schválilo návrhovú komisiu v zložení:
Predseda: Monika Ondrušová
Členovia komisie: Margita Košarišťanová

Ľubica Charvátová

Hlasovanie:                       za:  4               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením  č. 1/2024

Program  zasadnutia  Obecného  zastupiteľstva  prečítal  starosta  obce  a  požiadal 
poslancov o pripomienkovanie a schválenie jednotlivých bodov programu zasadnutia OZ.

Hlasovanie:                       za:  4               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 2/2024

4. Kontrola uznesení

Uznesenia  č.  38/2023  –  č.  44/2023  z  5.  Obecného  zastupiteľstva  konaného  dňa 
28. 12. 2023  prečítala  poslankyňa  Margita  Košarišťanová.  Konkrétne  prijaté  uznesenia  zo 
zasadnutia OZ zo dňa 28. 12. 2023 boli splnené v dohodnutých termínoch.

Zastupiteľstvo  vzalo na vedomie.

5. Prerokovanie kúpy pozemku

Jedná sa o pozemok v ceste, kde býva pán Lukáš Baka. Sú tam energo siete, bolo by 
vhodné, aby pozemok prešiel na obec. Majiteľ s tým súhlasí, s tým že ho obci predá za 1€.  
Poslanci zámer na odkúpenie tohto pozemku odsúhlasili a prijali nasledovné uznesenie:
„Obecné  zastupiteľstvo v Rakove schvaľuje prevod pozemku, ktorého je majiteľom - Baka 
Lukáš r. Baka, Rakovo, č. 148, PSČ 038 42, SR, Dátum narodenia: 29. 12. 1992. Jedná sa 
o parcelné číslo pozemku C-KN 337/4 na LV 856, zastavaná plocha a nádvorie - 7 m2 za cenu 
1€. A poveruje Patrika Antala s podpísaním zmlúv k  uvedeným pozemkom.“

Hlasovanie:                       za:  4               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 3/2024



6. Prerokovanie vysokého napätia

Jedná sa o vysoké napätie, ktoré vedie ponad pozemky určené na výstavbu rodinných 
domov na východnej strane Rakova (za bývalým poľnohospodárskym družstvom smerom na 
Ďanovú).  Starosta obce sa už dlhšiu dobu snaži,  aby nebolo toto vysoké napätie vedené 
vzduchom  ponad  budúce  rodinné  domy,  ale  aby  sa  preložilo  do  zeme.  Stredoslovenská 
distribičná a.s. (SSD) si dala podmienku, aby obec rekonštruovala trafostanicu, s čím obec 
nesúhlasí.  Nakoniec došlo k dohode, že trafostanicu zaplatí SSD, ale rozvodnicu, ktorá je 
súčasťou vysokého napätia zafinancuje obec. Na financovaní rozvodnice by sa mali podieľať 
aj dotknutí vlastníci pozemkov ponad ktoré vedie vysoké napätie.

Zastupiteľstvo zobrala správu na vedomie.

7. Prerokovanie cintorína

Starosta obce informoval poslancov, že časť cintorína, ktorá sa od roku 1969 využíva 
na pochovávanie nie je právoplatne vysporiadaná (jedná sa o časť, ktorá je južne od domu 
smútku) preto je nutné prijať uznesenie o tom, aby sa tieto pozemky mohli využívať na účely 
cintorína (uznesenie č. 4/2024) a zároveň aby prešli tieto pozemky do majetku obce. Podiely 
z týchto pozemkov sú veľmi malé (tisíciny). Slovenské pozemkový fond žiada, aby sa verejnou 
vyhláškou oslovili dediči. Starosta si prešiel sporné pozemky so známymi dedičmi. Uznesením 
č.  5/2024  zastupiteľstvo  odsúhlasilo,  aby  tieto  pozemky  mohli  prejsť  na  obec.  Zároveň 
starosta informoval poslancov, že má v pláne previesť pre účely cintorína pozemky od SPF .  
Jedná sa o pozemky južne od cintorína, kde by sa v budúcnosti mal nachádzať urnový háj 
(uznesenie č. 6/2024).

Hlasovanie               za:  4               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 4/2024

Hlasovanie               za:  4               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 5/2024

Hlasovanie               za:  4               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 6/2024

8. Prerokovanie rozpočtového opatrenia

Rozpočtové opatrenie  1/2024 sa  týka zvyšovania  príjmov z  poistného plnenia  a  z 
preplatku za plyn a elektrinu. Zvyšujú sa výdavky: kontajner, osvetlenie križovatky, bytový 
dom – špeciálne služby, poistné. Poslanci hlasovaním prijali toto rozpočtové opatrenie. 

Hlasovanie               za:  4               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 7/2024



9. Prerokovanie správ z ukončenej kontroly kontrolóra obce Rakovo

Kontrolórka obce p. Soňa Šalátová prečítala správy z ukončených kontrol. Kontrola 
č. 3/2023 sa týkala bývania a občianskej vybavenosti. Cieľom kontroly bolo preverenia 
zákonnosť, účinnosť, hospodárnosť a efektívnosť finančných prostriedkov vynaložených z 
rozpočtu obce na rekreačné a športové služby, kultúrne služby, miestny rozhlas, kultúru a 
náboženstvo. Ďalej sa kontrola týkala oddielov Rozvoj v obci, Zásobovanie vodou, Verejné 
osvetlenie. Hlavný kontrolór obce nezistil nedostatky v hospodárení so zverenými financiami.
Kontrola č. 4/2023 sa týkala oddielu životné prostredia a nakladanie s odpadmi, kde 
kontrolórka vytkla, že pri určení poplatku za komunálny odpad mala obec zohľadniť náklady 
na komunálny odpad, aby zo svojho rozpočtu nedoplácala na zber, dopravu a uloženie 
komunálneho odpadu z domácností. Kapitálové výdavky predstavovali výdavky na kontajner 
na zber odpadu, výdavky na projektovú dokumentáciu stavby vodovodu a kanalizácie a 
stavebné práce na vodovod a kanalizáciu. Ďalej sa kontrola týkala oddielu Nakladanie s 
odpadovými vodami (kanalizácia). Výdavky boli určené na rozšírenie kanalizácie v obci. 
Hlavný kontrolór nezistil nedostatky v hospodárení so zverenými financiami.

Zastupiteľstvo zobrala správu na vedomie.

     10.  Prerokovanie správa o kontrolnej činnosti za rok 2023 obce Rakovo

P. Soňa Šalátová predložila správu o správach z kontrolných činnosti za rok 2023. 
Kontrola vo výdavkovej časti rozpočtu v oddiele Životné prostredie, kontrola vo výdavkovej 
časti  rozpočtu  v  oddiele  Bývanie  a  občianska  vybavenosť,  kontrola  vo  výdavkovej  časti 
rozpočtu  v  oddiele  Rekreácia,  kultúra  a  náboženstvo,  kontrola  inventarizácie  majetku  a 
záväzkov  a  kontrola  vykonaná  na  základe  postúpenia  podnetu  z  Okresnej  prokuratúry  v 
Martine „Chodník pri štátnej ceste III/2161 v obci Rakovo“. Základným cieľom u všetkých 
kontrol bolo overenie, či boli dodržané zásady hospodárnosti a efektívnosti a účelnosti pri  
nakladaní  so  zverenými  financiami,  či  bol  dodržaný  schválený  rozpočet  a  rozpočtové 
pravidlá, či sa dodržiavala finančná disciplína pri pokladničných operáciách ako aj overenie 
účtovnej uzávierky auditorom. Hlavný kontrolór sa zúčastňoval na schôdzach OZ s právom 
poradného  hlasu  a  predkladal  OZ  správy  z  ukončených  kontrol.  V  roku  2023  nebola  na 
Obecný úrad Rakovo podaná žiadna petícia ani sťažnosť.

Zastupiteľstvo zobrala správu na vedomie.

    11. Prerokovanie zápisu do kroniky

Kronikárka obce p. Viera Kršková prečítala návrh na zápis do obecnej kroniky za rok 
2023. Keďže tento zápis bude posledný od pani Krškovej, pretože s kronikou minulým rokom 
končí, po dočítaní si vypočula dlhotrvajúci zaslúžený potlesk.

Hlasovanie               za:  5               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 8/2024



    12. Rôzne

Starosta požiadal SPF o prevod pozemkov pod Botanicko-edukačným chodníkom na 
obec.  SPF  nesúhlasilo  s  návrhom  geometrického  plánu,  musel  sa  urobiť  nový,  ktorý  OZ 
uznesením schválilo.

Hlasovanie               za:  5               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 9/2024

Obec Rakovo ide podávať žiadosť o dotáciu na vodovod Stariny – Rakovo. Jednou 
z príloh k žiadosti o dotáciu je aj uznesenie OZ, ktorým schvaľuje predloženie tejto žiadosti.

Hlasovanie               za:  5               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 10/2024

13. Diskusia

V diskusii sa prihlásil p. Fabián, ktorý sa pýtal, prečo sa musia vyrúbať staré stromy 
pred obecným úradom, kde je plánovaná rekonštrukcia „Námestie obce“. Starosta sa snažil 
vysvetliť p. Fabánovi, že stromy, ktoré budú vyrúbané, budú aj nahradené novými stromami 
na námestí a že obec snaží aj v iných lokalitách našej obce sadiť stromy.

Starosta informoval o prípravách na oslavy, hlavne o tom, že finišujú práce na knihe 
o storočnici  DHZ  Rakovo.  Takisto  informoval  poslancov,  že  sa  podarilo  zrekonštruovať 
pamätník Slobody, ktorý bude v rámci osláv slávnostne odhalený.

Mali by sme dostať stavebné povolenie na vodovod aj prečerpávačku.
Poslankyne  Ondrušová  a  Charvátová  upozornili,  že  obecný  rozhlas  v  mieste  ich 

domov hrá slabo.

14. Prijaté uznesenia

Monika Ondrušová prečítala prijaté uznesenia.

Hlasovanie               za:  5               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 11/2024

15. Ukončenie

Starosta  poďakoval  prítomným  za  účasť  a  ukončil  zasadnutie  Obecného 
zastupiteľstva.

Zapísal:  Peter Krško Overovatelia zápisnice: Margita Košarišťanová

Ľubica Charvátová


